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PREDMET:     Izvješće gradonačelnika o radu siječanj - lipanj 2019.



UVOD

Sukladno Zakonu o jedinicama lokalne i područne (regionalne) samouprave i 
statutarnim odredbama Grada, podnosim Gradskom vijeću polugodišnje Izvješće o svom 
radu za razdoblje siječanj - lipanj 2019. godine. 

Iza nas je još jedno intenzivno polugodišnje razdoblje u kojem smo se bavili različitim 
područjima, završavajući neke ranije započete projekte te pokušavajući osmisliti i krenuti u 
realizaciju nekih novih projekata.

U aktivnostima su sudjelovali i moji zamjenici Danijel Šaško i Mario Martinčević koji 
su također održali mnoštvo sastanaka kako s tvrtkama i institucijama, tako i s građanima, 
dijelom u uredu, a dijelom na terenu. Sve ove aktivnosti urodile su mnoštvom radova, a što 
ćete vidjeti u nastavku ovog izvješća, posebice kada uzmemo u obzir da je riječ o samo pola 
godine.

I dok je zamjenicima gradonačelnika bio fokus na rješavanje lokalnih pitanja iz 
njihovih područja djelovanja te su to vrlo uspješno odradili, ja sam pak, kao vodeći čovjek 
grada, nastojao različitim sastancima s predstavnicima lokalne, regionalne i državne vlasti 
osigurati preduvjete za ostvarivanje pojedinih projekata.

Neki su projekti bili lokalnog karaktera dok su drugi stavili Križevce uz bok nekim 
puno većim i razvijenijim gradovima i područjima.

Suradnja sa Zelenom energetskom zadrugom pokazala se već u samom početku 
kao izvrsna po pitanju energetike, a odlične zajedničke projekte osmišljavamo i realiziramo i 
dalje.
Bilo je mnoštvo sastanaka, a od značajnijih istaknuo bih one s gradonačelnicima i 
predstavnicima: Zagreba, Novog Marof, Đurđevca, Vrbovca, Ludbrega.  Imao sam i 
sastanke u različitim ministarstvima, s pomoćnikom ministra poljoprivrede Krešimirom 
Ivančićem, državnim tajnikom u Ministarstvu gospodarstva, sudjelovao sam na panelu s 
ministrima u Zagorskim selima,  u Puli sam bio jedan od panelista na Energetskom summitu, 
sudjelovao u radu Udruge gradova, podržao naše motocikliste na Noći prvaka u 
Jastrebarskom.

Od ostalih sastanak izdvojio bih one u Hrvatskim vodama te od većih tvrtki INA-u, 
Končar i Mlinar.

Ne manje važno, utorkom sam primao naše građane, a kroz medije i službenu 
gradsku stranicu, nastojao upoznati javnost sa svime što radimo ili planiramo.

Ovom se prilikom, još jednom moram zahvaliti svojim zamjenicima koji su dali veliki 
doprinos, zamjenik Danijel Šaško posebno u pitanjima kada je riječ o osmišljavanju 
kulturnog života grada te u pitanjima energetike, dok je zamjenik Mario Martinčević puno i 
uspješno radio po terenu, uz suradnju s mjesnim odborima i dobrovoljnim vatrogasnim 
društvima.

Dio onoga što je učinjeno, nalazi se pred vama na slijedećim stranicama.



PROJEKTI

 HealingPlaces
Gradu Križevcima je ovim novim europskim projektom odobreno 2,7 milijuna kuna za 
istraživanje geotermalnog potencijala. Ovim projektom Križevci će dodatno istražiti 
mogućnosti korištenja postojeće bušotine Križevčanka-1 u svrhu eksploatacije geotermalne 
vode kao i općenito geotermalni potencijal križevačkog područja, a imamo se prilike i 
susresti te izmijeniti iskustva s važnim i iskusnim dionicima u području geotermalne energije, 
na razini Republike Hrvatske i središnje Europe.
Nakon završetka ovog projekta, dobit ćemo jasniju sliku o mogućnostima geotermale vode, 
a o čemu se govori već više od 10 godina. Ovo je prvi konkretan potez u tom smjeru.

 Križevački sunčani krovovi – u rad puštena fotonaponska elektrana
Križevački sunčani krovovi postaju brand, a nakon aktivnog uključivanja građana u, ne 
samo, promišljanje, nego i financiranje novih oblika energije, već je prva kampanja pokazala 
da građani jedva čekaju nastavak sličnih programa.
Potvrdila je to druga kampanja u sklopu projekta Križevački sunčani krovovi gdje je u 
rekordnom broju ponovo osigurano financiranje druge fotonaponske elektrane i to na krov 
Gradske knjižnice „Franjo Marković“ Križevci.
Izgradnjom fotonaponske elektrane na krovu Gradske knjižnice, ova knjižnica postaje prva 
sunčana knjižnica u Hrvatskoj, a Grad Križevci još je jedan korak bliže prema ostvarenju cilja 
energetski neovisnog grada do 2030. godine.

 Aglomeracija Križevci 
Puno je već toga rečeno i pisano o ovom projektu u proteklih 10 godina, ali koliko je on bio 
daleko od realizacije, govore i mnogobrojni sastanci koje smo moji zamjenici, suradnici i ja 
održali bilo u Križevcima, Zagrebu ili terenske posjete, kako bismo konačno doveli ovaj 
ogroman projekt pred realizaciju.
Sastanke sam imao sa zamjenikom generalnog direktora Hrvatskih voda Davorom 
Vukmirićem, saborskim zastupnikom Brankom Hrgom, direktoricom tvrtke Vodne usluge 
d.o.o. Helenom Kralj Brlek, predstavnicima Ministarstva, predstavnicima tvrtki IGH i Invest 
inženjeringa koje su radile na izradi potrebne dokumentacije.
Znam da vam se sada već čini kao serija s mnogobrojnim nastavcima, ali to uistinu i je tako 
jer kada su milijuni u pitanju i to još europskog novca, a projekt tako opsežan i važan za 
život naših sugrađana, postoji toliko etapa, padova i uspona koje moramo prijeći.
Mogu reći, kao gradonačelnik, da svi iz Grada i tvrtke Vodne usluge dajemo sve od sebe da 
konačno krenemo u realizaciju i nadam se da ću vas već iduće godine u svojem izvješću, 
moći informirati o tijeku radova.

 Završena energetska obnova Osnovne škole „Vladimir Nazor“
Završio je projekt vrijedan 10.325.462,28 kuna kojim je postavljena toplinska izolacija, 
prozori, LED rasvjeta i solarni paneli za grijanje tople vode, a čime će se ostvariti ušteda od 
58% u toplinskoj energiji i ušteda od 28% u smanjenju emisije ugljikovodičnog dioksida.



Kroz sedam mjeseci, kompletno je obnovljena stara i nova škola, projekt energetske obnove 
sufinancirao je Fond za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost s iznosom od 5.107.997,97 
kuna, Ministarstvo regionalnoga razvoja i fondova Europske unije s iznosom od 
2.355.834,31 kuna te Grad Križevci s iznosom od 2.861.630,00 kuna.
Kao što vidite, usprkos sufinanciranju iz vanjskih izvora, Grad je ipak morao sudjelovati i to 
sa, nemalih, gotovo 3 milijuna kuna, no kako zaista želimo da nam djeca budu jedan od 
prioriteta kod planiranja, posebice ovakvih zahtjevnih infrastrukturnih ulaganja u odgojno-
obrazovne objekte, ušli smo u taj projekt s proračunskim sredstvima.
Obzirom da obnova fasade na starom dijelu nije bila dio ovog projekta, odlučili smo uz već 
spomenuta  sredstva, osigurati i dodatna te završiti u cijelosti obnovu ove škole.
Ovo je najveća rekonstrukcija od 1985. godine i zaista je nakon izgradnje suvremene 
digitalna infrastruktura, škola dobila i ljepše te ekonomičnije vanjsko lice.

 Ulaganja u Veliku dvoranu Hrvatskoga doma
Radovi na sanaciji parketa, tapetarskih i ličilačkih radova, nastavak su uređenja dvorane 
koja je glavno mjesto kulturnih događanja u gradu pa je kao takva zaslužila i kontinuirano 
ulaganje. Samo da podsjetim da smo već u prethodnim razdobljima postavili novu rasvjetu i 
ozvučenje te je dvorana je pokrečena i postavljeno je novo ozvučenje. Ovo su prvi koraci 
kako bi poboljšali kvalitetu ponuđenih programa u dvoranu, te nas uređenje dvorana očekuje 
i u 2019. godini.
Suradnjom Pučkog otvorenog učilišta Križevci i Ministarstva kulture te sufinanciranjem 
Grada Križevca, dobit ćemo lijep i funkcionalni prostor za održavanje manifestacija.

 Bolji razglas u sportskoj dvorani Osnovne škole Ljudevita Modeca
Nakon što je prošle godine adaptiran parket, pokrečeno gledalište, postavljeni novi stolci, 
golovi, 4 klupe sa po 6 sjedalica za rezervne igrače te nabavljen stroj za održavanje, pranje i 
sušenje parketa, ove smo se godine prihvatili još jednog velikog problema, a to je loše 
ozvučenje dvorane. Stručnjaci s Fakulteta elektrotehnike i računarstva napravili su mjerenja i 
elaborat ozvučenja s predloženim promjenama. Tako je dio starog razglasa razmješten 
prema prijedlogu iz elaborata, dok je dio morao biti zamijenjen novim. Uz same zvučne kutije 
i razglasna pojačala, kupljeni su i bežični mikrofoni, a sve kako bi za vrijeme turnira, 
utakmica i priredbi, razglas bio bolji.
Ovime su osigurani puno bolji uvjeti za učenike, sportske klubove, sportska i društvena 
događanja koja se odvijaju u tom prostoru.

 Završen projekt Cyclo-Net
U ovom je razdoblju završen projekt ”Cyclo-Net – Širenje prekogranične cikloturističke 
mreže kroz izgradnju kapilarnih biciklističkih staza u Križevcima i Zalakarosu”.
U Zalakarosu je održana završna konferencija projekta, na kojoj sam sudjelovao i istaknuo 
kako je najvažniji rezultat novih 4.350 m međusobno povezanih pješačko-biciklističkih staza
U ovom europskom projektu vrijednom 1.593.127,95 EUR, odnosno nešto više od 
12.100.000,00 kuna, od čega proračun Grada Križevaca u projektu iznosi 800.840,00 EUR, 
izgrađen je i biciklistički most u Ulici Ivana Gundulića na potoku Vrtlin,
nastavak ceste na Ratarni od vidikovca do Potočke ulice i sportsko igralište – skate park u 
Ulici Franje Tuđmana.



Osim toga izgrađeno je i opremljeno 5 odmorišta uz biciklističke staze, koja ujedno imaju i 
promotivnu te edukativnu funkciju, budući da su posvećena značajnim osobama iz 
križevačke povijesti, a uređene su brdsko-biciklističke staze pokraj Križevaca. Kako bi ovaj 
projekt dobio i željenu turističku dimenziju, nabavljeno je i 8 bicikala – 4 brdska i 4 hibridna 
električna koja se mogu posuditi bez naknade, uz ostavljanje osobnog dokumenta kao 
jamstvo vraćanja bicikla, za razgledavanje Križevaca i okolice. I sam sam imao priliku 
isprobati bicikle i mogu samo potvrditi da je to odličan način za razgledavanje Križevaca i 
okolice.

 Osigurana prva sredstva za obnovu atletske staze
Središnji državni ured za šport dodijelio Križevcima četvrtinu sredstava za obnovu atletske 
staze 630.000,00 kuna za prvu fazu radova na rekonstrukciji atletske staze.
S obzirom da dobiveni iznos nije dovoljan za prvu fazu, Grad Križevci će iz svog Proračuna 
osigurati najmanje 400.000,00 kuna, Zajednica športskih udruga Križevci 100.000,00 kuna 
dok će Koprivničko-križevačka županija kroz županijsku Zajednicu sportskih udruga osigurati 
200.000,00 kuna. Sportske igre mladih obvezale su se pomoći sa 12.000,00 kuna.
Obzirom da obnova zahtjeva velika financijska sredstva te velike sanacijske i 
rekonstrukcijske zahvate, njezina će obnova teći u fazama. Prva faza radova rekonstrukcije 
atletske staze vrijedna je sveukupno oko 1,4 milijuna kuna, a kroz nju će se pripremiti nosiva 
konstrukcija, kompletna odvodnja te ispraviti manji nedostaci u lukovima staze kako bi staza 
zadovoljavala propisana pravila.
Bilo je puno govora, pa i oštrih riječi, vezanih uz obnovu atletske staze, ali činjenica je da se 
tek sada nakon toliko godina loših uvjeta, počelo raditi na njezinoj obnovi i to me izuzetno 
veseli jer naši sportaši, od kojih su i mnogi vrhunski, zaista zaslužili primjerene uvjete za 
treniranje. Uvjeren sam kako ćemo im to u bliskoj budućnosti i osigurati.

 “Future Cities of South East Europe“
Kroz inicijativu „Budući gradovi jugoistočne Europe“, a u partnerstvu s gradovima Maribor, 
Sarajevo, Skoplje i Niš, osmislili smo projekt kroz koji bismo radili na sveobuhvatnoj 
preobrazbi gradskih četvrti i to s krajnjim ciljem da do 2015. godine postanu među 
najpoželjnijim mjestima u Europi za život, rad ili posjet.
Preobrazba uključuje ostvarenje visokih ciljeva po pitanju kvalitete zraka, emisiji stakleničkih 
plinova, omogućavanju svim članovima zajednice pristup zdravstvenoj zaštiti, obrazovanju, 
omogućavanje mobilnosti, kvalitetne hrane, vode, zeleni javni prostori, sigurnost i 
produktivne radne mogućnosti.
Ovime bi se uvelike povećala kvaliteta života u gradovima obuhvaćenim projektom, a iako 
smo u prvom polugodištu ove godine projekt prijavili, prema naznakama koje smo dobili, 
imamo razloga čvrsto vjerovati kako smo vrlo dobri kandidati za dobivanje sredstva za 
provođenje aktivnosti u svrhu ostvarenja projekta.



INFRASTRUKTURA

 Frankopanska ulica
Ovo je zasigurno jedna od najviše spominjanih ulica proteklih godina, ulica čiji su stanovnici 
pomalo već i počeli sumnjati u njezinu obnovu, pokazivali ogorčenje i to, moram reći, 
potpuno opravdano.
Riječ je o ulici u samom centru grada koja je vapila za rekonstrukcijom, a zbog činjenice da 
se radi o ulici u staroj gradskoj jezgri gdje se nalaze stare kuće s osjetljivim temeljima, radovi 
su provedeni u dvije faze kako bi se omogućilo da se ugrađeni materijali prirodno slegnu. U 
prvoj fazi radova, čija je vrijednost iznosila 1.294.982,55 kuna, izvedena je cjelokupna 
rekonstrukcija infrastrukture odnosno rekonstrukcija odvodnje i vodovoda s kućnim 
priključcima, plin i elektroenergetski razvodi te je postavljena DTK mreža. U drugoj fazi 
radova, postavljena je nova rasvjeta, rekonstruirana i asfaltirana cesta kao i nogostup, a 
vrijednost ove faze radova iznosila je 1.853.387,50 kuna.
Još jednom, hvala svima koji su podržali ovaj projekt, a posebno hvala stanovnicima na 
dugogodišnjem čekanju i strpljenju.

 Asfaltiranje ceste u Starom Đurđicu
Još jedno naselje Križevaca po prvi puta dobilo je asfalt. Riječ je o naselju Stari Đurđic gdje 
je Grad Križevci u suradnji s mještanima modernizirao gotovo kilometar dugu dionicu.
Ukupna vrijednost radova je 369.367,88 kuna, a radimo onako kako smo i obećali imajući u 
vidu ravnomjerni razvoj gradskih i prigradskih naselja.

 Svečano otvorena cesta Male Sesvete – Velike Sesvete
U ovom je razdoblju, svečano otvorena i cesta nerazvrstana cesta Male Sesvete – Velike 
Sesvete te je asfaltirano 5.183,62 metara ceste, a iznos od 3.864.586,90 kuna,  sufinancirao 
je Europski poljoprivredni fond za ruralni razvoj s 85% iznosa, a ostatak je financiran iz 
Proračuna Republike Hrvatske. 
Grad Križevci i Županijska uprava za ceste, zajedničkom suradnjom, financirali su 
asfaltiranje 2 kilometara duge dionice u Velikim Sesvetama te tako zaokružili ukupnu 
investiciju.
Tako su mještani po prvi puta dobili asfalt, povećala se sigurnosti prometa i pristupačnost 
tom dijelu Križevaca, a smanjeni su i dodatni troškovi prometovanja.

 Potpisni ugovori o financiranju obnove sakralnih objekata s Ministarstvom 
kulture

Ministarstvo kulture odobrilo je za ovu godinu 710.000,00 kuna za sakralne objekte te sam 
potpisao ugovore za obnovu slijedećih crkava: Crkva sv. Ane – Pavlinski samostan, 
Katedrala Presvetog Trojstva, Crkva sv. Petra u Apatovcu, Crkva Uznesenja Blažene 
Djevice Marije u Glogovnici, Crkva sv. Margarete u Gornjem Dubovcu i Crkva sv. Katarine u 
Erdovcu, a radit će se i na sanaciji Židovskog groblja u Križevcima. 
Ako me pitate da li sam zadovoljan dobivenim sredstvima, reći ću da sam zadovoljan sa 
svakom kunom koja dođe iz vanjskih izvora i koja znači da ne moramo posezati izravno u 
proračun, ali svjestan sam da iznos manji od milijun kuna nije iznos kojim ćemo moći raditi 
značajnije zahvate na tolikim objektima.



Važno je ipak da nije prekinut kontinuitet i dobra suradnja s državnim tijelima, a biti 
gradonačelnik grada bogate povijesti i kulture, nekada znači nositi i ovaj teret, kako urediti i 
očuvati tolika blaga koja imamo na području grada.

 Ministarstvo državne imovine darovalo zemljište za izgradnju svetišta sv. 
Marka Križevčanin

Ugovor o darovanju zemljišta na prostoru bivše vojarne kojim Vlada Republike Hrvatske i 
Ministarstvo državne imovine daruju Bjelovarsko-križevačkoj biskupiji zemljište za izgradnju 
svetišta sv. Marka Križevčanina, također je jedan od važniji događaja kojima sam 
prisustvovao.
Riječ o zemljištu veličine 27.000 metara kvadratnih i ukupne vrijednosti 6,5 milijuna kuna, a 
ovime su stvorene pretpostavke da Križevci kao grad Sv.Marka Križevčanina, jednom dobiju 
i njegovo svetište te postanu prepoznati kao jedan od mjesta koja pohode kako vjernici tako i 
turisti.



PROGRAMI SOCIJALNE SKRBI

 Kroz program Javnog rada zaposlene četiri osobe
Grad Križevci je u suradnji s Hrvatskim zavodom za zapošljavanje Područni ured Križevci 
putem programa Javni rad u ovom razdoblju zaposlio četiri osobe s područja Križevaca. 
Osobe su zaposlene na vrijeme od 6 mjeseci te su barem u tom vremenu prekinule svoju 
dugotrajnu nezaposlenost, a radile su na uređenju odnosno revitalizaciji javnih površina i 
poslovima očuvanja okoliša na području grada. 

 Dar rodiljama
Rodilje koje za vrijeme rođenja djeteta imaju prijavljeno prebivalište na području Grada 
Križevaca imaju pravo na novčanu naknadu. U promatranom razdoblju bilo je 77 rodilja, 78 
djece, a utrošeno je 94.000,00 kuna.
Ovdje moram spomenuti jednu nelogičnost s kojom smo se povremeno susretali kod 
zaprimanja zahtjeva i koju smo u ovom razdoblju odlučili promijeniti pa tako sada, ako majka 
nema prebivalište na području grada Križevaca, pravo na isplatu dara ima otac s 
prebivalištem na području Križevaca, naravno uz potrebnu popratnu dokumentaciju.

 Jednokratna naknada
Jednokratna naknada odobrava se samcu ili kućanstvu koji su se našli u položaju trenutačne 
materijalne ugroženosti, a u promatranom razdoblju bilo je 29 zahtjeva te je iz proračuna 
utrošeno 13.909,60 kuna.

 Naknade za troškove stanovanja
Grad korisnicima zajamčene minimalne naknade omogućuje naknadu za troškove 
stanovanja (najamnina, komunalna naknada, električna energija, plin, voda i odvodnja, 
odvoz kućnog otpada). U promatranom razdoblju bilo je 26 korisnika, a utrošeno je utrošeno 
32.162,22 kuna

Naravno da bih, i kao gradonačelnik, i kao čovjek, volio da ovakvih zahtjeva i potreba 
za pomoći ima što manje, ali kako, nažalost, praksa pokazuje suprotno, nastavit ćemo s 
izdvajanjima u proračunu za socijalno ugrožene građane.



DRUŠTVENE DJELATNOSTI

 Sredstva za financiranje programa i projekata udruga
Proveden je Javni natječaj za financiranje programa i projekata od interesa za opće dobro 
Grada Križevaca iz područja kulture, socijalne skrbi, zdravstva i humanitarnih djelatnosti te 
sporta i rekreacije, a ove je godine još više udruga prijavljeno na natječaj te su im odobrena 
sredstva u vrijednosti od više od pola milijuna kuna.
Pravo na potpisivanje ugovora steklo je 17 udruga za projekte iz područja kulture. Ugovori 
su potpisani s 15 udruga, vrijednost natječaja bila je 336.600,00 kuna, a u prvom 
polugodištu utrošeno je 123.083,83 kuna
Pravo na potpisivanje ugovora steklo je 14 udruga za projekte iz područja socijalne skrbi, 
zdravstva i humanitarnih djelatnosti. Ugovori su potpisani s 11 udruga, vrijednost natječaja 
bila je 170.000,00 kuna, a u prvom polugodištu utrošeno je 50.920,18 kuna
Pravo na potpisivanje ugovora steklo je 7 udruga za projekte iz područja sporta i rekreacije. 
Ugovori su potpisani s 3 udruge, vrijednost natječaja bila je 20.000,00 kuna, a u prvom 
polugodištu utrošeno je 5.000.00 kuna.
Udruge koje nisu potpisale ugovore to nisu učinile jer do dana potpisivanja, niti nakon 
opetovanih podsjećanja, nisu riješile svoja dugovanja prema Gradu, što je bio preduvjet. 
Njihove su projektne prijave zadovoljile uvjete natječaja, i ocijenjene su, te stekle pravo na 
dodjelu sredstava, odnosno potpisivanje ugovora, no posljednji uvjet, pokrivanje dugovanja, 
nisu zadovoljile. To još uvijek mogu učiniti jer ih osigurana sredstva čekaju i nadamo se da 
će ih na zadovoljstvo svojih korisnika, ali i svojeg Grada, iskoristiti.
Pri tome naglašavam, da ćemo i dalje, inzistirati na istim kriterijima i uvjetima za sve udruge 
u gradu, uz napomenu da sam za svaki njihov problem uvijek otvoren za suradnju i 
pronalaženje kompromisnih rješenja.

 Građani više ne moraju dostavljati rodne listove, smrtne listove ili domovnice
Prilikom ostvarivanja određenih prava u Gradskoj upravi Grada Križevaca podnositelji 
zahtjeva morali su dostavljati određene isprave iz državnih matica poput rodnog lista, 
smrtnog lista ili domovnice. Od početka 2019. godine građani Križevaca prethodno 
navedene dokumente više ne moraju dostavljati prilikom podnošenja zahtjeva s obzirom da 
se Grad Križevci povezao sa sustavom e-matice.
Ovime je Grad Križevci dobio je pravo uvida u državne matice pa navedene dokumente više 
neće potraživati od građana čime će se ubrzati procedura, a građani uštedjeti vrijeme i 
novac.
Ovo je još jedan od koraka napravljen u smjeru digitalizacije Gradske uprave Grada 
Križevaca.
Podsjećam da je prošle godine uspostavljen sustav upravljanja dokumentima čime su 
unaprijeđeni poslovni procesi i rad uprave, uveden je elektronički potpis, a samim time 
smanjena je i potrošnja papira što je u skladu s trendovima očuvanja prirode i okoliša.
Iako sve ovo nije zanemarivo, ipak me najviše raduje da postajemo sve učinkovitiji servis 
našim građanima, štedeći im pri tome i vrijeme i novac.  



 Pravilnik o stipendiranju studenata deficitarnih struka s područja Grada 
Križevaca

Obzirom da se pokazuje kako kao Grad, iako je taj tren prisutan i na državnom nivou, imamo 
problema s pronalaženjem određenih stručnih kadrova, donijeli smo odluku da, pokušamo 
nekim mjerama stimulirati mlade da se kod odabira svojeg budućeg zanimanja, izaberu neko 
od deficitarnih. 
Pravilnikom se nastoji osobe koje se odlučuju za nastavak obrazovanja na 
visokoobrazovnim ustanovama motivirati za upis studija za zanimanja iz kojih, prema 
podacima Hrvatskog zavoda za zapošljavanje i Ureda državne uprave u Koprivničko-
križevačkoj županiji, nema evidentiranih prijavljenih osoba, ili je osoba tih zanimanja 
evidentirano manje od potreba za njima, odnosno nedostaje radne snage tih struka.
Ovim stipendiranjem pripomoći će se studentima tih zanimanja, ali i dugoročno osigurati 
njihovo zapošljavanje, te će posljedično Grad imati koristi budući da će studenti biti u obvezi 
zadržati prebivalište na području grada, ali što će moći također doprinijeti njihovom 
zapošljavanju na području grada u zanimanjima za koja su se obrazovali.

 Konstituiran Savjet mladih Grada Križevaca
U ovom je razdoblju izabran i novi saziv Savjeta mladih Grada, a sedmero članova 
jednoglasno je za predsjednika imenovalo Antonija Sirovca, a za potpredsjednicu Irmu 
Vargić. Ostali članovi Savjeta mladih Grada Križevaca su: Sandro Matus, Robin Petić, 
Domagoj Bunta, Marko Martinčević i Nikola Ostojčić.
Čestitao sam novoizabranom predsjedniku i potpredsjednici te ostalim članovima Savjeta 
mladih, istaknuvši svoju podršku. Smatram kako se mišljenje mladih itekako treba čuti i 
uvažavati jer oni su budući nosioci razvoja ovoga grada, a i sam sam nekada bio član 
Gradskog i Županijskog savjeta mladih.

 S radom započeo logoped
Grad Križevci prepoznao je potrebu i osigurao sredstva za zapošljavanjem i opremanjem 
kabineta za rad logopeda. Logopedinja pruža usluge djeci iz DV Čarobna šuma, djeci u 
programu predškole DV Križevci te učenicima nižih razreda OŠ Ljudevita Modeca Križevci.
Time smo poslušali dugogodišnje zahtjeve roditelja, ali i upozorenja struke da sve više djece 
ima manjih teškoća koje se radom sa stručnom osobom mogu uspješno ispraviti.

 Novo kombi vozilo za učenike Centra za odgoj, obrazovanje i rehabilitaciju
Centar za odgoj, obrazovanje i rehabilitaciju Križevci dobio je novo kombi vozilo za prijevoz 
svojih polaznika.
Ovime smo osigurali sigurniji i kvalitetniji prijevoz dvadesetak djece s poteškoćama u razvoju 
jer znamo da takva djeca ne dolaze samo iz grada, nego i okolnih naselja te da imaju pravo 
na jednaku pristupačnost obrazovanju i socijalizaciji kao i ostala djeca.
Novo kombi vozilo u potpunosti je financirao Grad Križevci i to u iznosu od 192.900,01 kuna.



 Krenula izrada prvog murala u Križevcima
Znam da je bilo dosta govora o ovome u različitom kontekstu pa želim samo kratko reći da 
osim što se na ovaj način dao doprinos znamenitim Križevčanima, mural će služiti i promociji 
grada.
Smatram da oni koji su se našli na muralu: Nina Vavra, Marijan Detoni, Marcel Kiepach, 
Dragutin Novak i Magda Logomer Herucina, zaslužuju da i mlađe generacije, a i turisti, znaju 
za njih. Prozivaju mene i moje suradnike za utrošena sredstva, a opet s druge strane, 
govore da je središte grada na dijelovima zapušteno i to ono koje je u privatnom vlasništvu. 
Ako želimo biti grad, onda moramo misliti i na njegov izgled, naravno, ne stavljajući pri tome 
formu prije sadržaja. 



MANIFESTACIJE

 Sajam cvijeća
Još jedna nova manifestacija u našem gradu kroz koju su domaći, kao i proizvođači iz 
drugih gradova, dobili mogućnost da se predstave u centru Križevaca sa svojim 
proizvodima. Promocija cvjećara, domaćih radinosti i male vrtne mehanizacije te 
omogućavanje stanovnicima Križevaca i Prigorja kupnju cvijeća i mehanizacije po 
sajamskim cijenama, bio je cilj ovog događanja za koje vjerujem da je ispunilo svoju 
svrhu, usprkos, nažalost, lošem vremenu i kiši koja nas je pratila u vrijeme njezinog 
održavanja.

 Gastrofest
Preko 800 posjetitelja bilo je na prvom Križevci Gastro Festu posvećenom promociji 
junetine i domaćih proizvođača junetine.
Posjetitelji su zaista uživali u raznim jelima pripremljenim od hrvatske junetine brenda 
„Hrvatska junetina Udruge Baby Beef“ koju je pripremao jedan od najboljih kuhara, David 
Skoko. U ponudi su bili i prilozi prigorskoga kraja, križevačka vina, craft pive i kokteli, a 
mogu slobodno reći kako je uz izvanredan interes posjetitelja, koji su, ne zaboravimo, 
platili i kartu, ovaj gastro događaj nadmašio naša očekivanja. Pokazalo se kako ljudi 
cijene domaće proizvode i spremni su za njih izdvojiti i vrijeme i novac.

 Križevačko veliko Spravišče
Nekad najveća turistička manifestacija ovog kraja odavno je izgubila svoju prepoznatljivost 
te unazad dvije godine, radimo na osmišljavanju i oživljavanju tradicije, ali i uvodimo neke 
novosti.
Nova redateljica Petra Radin, promijenila je koncepciju same predstave koja je po prvi puta 
izravno uključila posjetitelje.
Uspješna je bila i ovogodišnja Štruklijada na kojoj je sudjelovalo ukupno 24 mjesnih odbora i 
gradskih četvrti s oko 2000 štruklov, a žiri je bila publika koja je uz besplatnu degustaciju 
glasala za najbolje štruklje.
Kufer festival, kojeg je organizirala Udruga K.V.A.R.K., u sklopu programa Pučkog 
otvorenog učilišta Križevci, također je bio vrlo privlačan djeci, a puno pažnje privukao je 
Sejmeni dan koji je organiziralo KUD „Prigorje“, a gdje su prikazani stari običaji poput 
ruženja kukuruza, čijanja perja, pranja rublja, pečenja kruha i mlinaca i slično. 
Po prvi puta održana je i biciklistička utrka ulicama grada „Kriterij Križevci“ koja je okupila 
oko stotinjak biciklista.



GOSPODARSKE AKTIVNOSTI

 Sufinanciranja rušenja starih ruševnih zgrada
Svjesni činjenice da živjeti u gradu, posebice koji ima ovako dugu povijest, znači i neke 
dodatne troškove za naše sugrađane, odlučili smo uvesti mjeru sufinanciranja rušenja starih 
ruševnih zgrada. Na taj način ćemo olakšati i nadamo se potaknuti uklanjanje onih objekata 
koji se ne koriste zbog dotrajalosti te time predstavljaju teret ne samo vlasniku, nego i 
narušavaju opću sliku grada.

 Kreditiranje u poljoprivredi
Nakon što je prošle godine Grad Križevci bio prvi grad u Hrvatskoj koji je uveo program 
subvencioniranja kamata na kredite za nabavu repromaterijala za proljetnu sjetvu, s time 
smo odlučili nastaviti i ove godine, no uz izmjenu da osim proljetne sjetve, subvencioniramo i 
kamatu na kredite za nabavu repromaterijala za jesensku sjetvu.

 Grad Križevci sufinancira kupnju cijepova sorte vinove loze Kleščec
U cilju poticanja vinogradara s područja Križevaca na sadnju autohtone sorte vinove loze 
Kleščec, Grad Križevci odlučio je prema Javnom pozivu sufinancirati kupnju cijepova ove 
sorte.
Do sada je grad sufinancirao razvoj ove sorte koje je provodilo Visoko gospodarsko učilište 
Križevci, a od sada će sufinancirati nabavu loznih cijepova sorte Kleščec u visini od 3,00 
kune po loznom cijepu s maksimalnim iznosom potpore 3.000,00 kuna.
Cijepove je moguće nabaviti u Visokom gospodarskom učilištu Križevci.

 Grad Križevci sufinancira kastraciju ženki pasa
Grad Križevci u 2019. godini sufinancirat će kastraciju ženki pasa u vlasništvu građana koji 
imaju prebivalište na području Grada Križevaca.
Kastracija se može obaviti kod svih pravnih i fizičkih osoba koje su registrirane za obavljanje 
te djelatnosti u bilo kojem mjestu u Republici Hrvatskoj uz obvezu da vlasnik psa ima 
prebivalište na području Križevaca.
Svaki vlasnik ima pravo na sufinanciranje kastracije u iznosu od 300 kuna po ženki psa, a 
kastrirati se mogu samo oni psi koji imaju čip.

 Suradnja s poduzetnicima
Dobru suradnju s poduzetnicima, njegujemo od početka mojeg gradonačelničkog mandata, 
bilo kroz susrete s poduzetnicama koje održavam, bilo kroz pojedinačne sastanke s njima, 
prema njihovim potrebama. Također, oni su sponzori i pokrovitelji društvenih događanja u 
gradu, od Adventa, Dana Grada do Križevačkog velikog Spravišča, a na čemu im se i ovim 
putem iskreno zahvaljujem. 
U ovom smo razdoblju ušli s nekima i u novi oblik partnerstva, pa su tako kroz suradnju s 
tvrtkama Speck i Codel d.o.o., u Razvojnom centru i tehnološkom parku Križevci, održana 
dva ciklusa informatičkih edukacije s ciljem podizanja konkurentnosti lokalnog stanovništva, 
a koje su za naše građane bile besplatne.



AKTIVNOSTI PO MJESNIM ODBORIMA 

 Sveta Helena
Ove smo godine osigurali za mjesne odbore milijun kuna, a mjesni odbori, naročito pojedini, 
jedva su dočekali početak aktivnosti. Tako je Mjesni odbor Sveta Helena odmah krenuo s  
adaptacijom svog vatrogasnog doma. Postavljena je nova stolarija, elektroinstalacije, podno 
grijanje, sanirani su zidovi kao i prilaz domu. Iznos od oko 100.000,00 kuna, zajednički 
osigurali Grad Križevci, mještani i brojni donatori.
Osim uređenog doma, važno za sve mještane je i stvoriti uvjete za dostojanstveni ispraćaj 
pokojnika, izgradnjom mrtvačnice odnosno Kuće oproštaja.

 Dječja igrališta
Osim na one starije, Grad misli i na svoje najmlađe stanovnike te nastojimo što više 
izjednačiti uvjete života za djecu. Tako smo, nakon obnove igrališta u gradu, odlučili da će, 
po prvi puta, igrališta dobiti naselja Lemeš Ravenski, Dijankovec, Bojnikovec, Ivanec 
Križevački, Erdovec, Apatovec i Podgajec.

 Vatrogasni dom u Bukovju Križevačkom
Još jedan javni objekt koji je dobio novo lice, zahvaljujući odličnoj suradnji. Dom je dobio 
novo krovište, a ove radove financirala je Vatrogasna zajednica Grada Križevaca i Grad 
Križevci dok su se mještani uključili svojim radom.

 Dobrovoljna vatrogasna društva
Mjesni odbori i Vatrogasna društva, produžena su ruka vlasti, glas mještana i zato njihov rad 
treba poticati i podržavati. To ne radimo samo deklarativno, već i konkretnim mjerama za 
poboljšanje života njihovih stanovnika.
Posebno me veseli da su u proteklom razdoblju osnovana neka nova Vatrogasna društva:  
Dobrovoljna vatrogasna društva Vojakovac, Većeslavec, Novi Bošnjani. Bio sam na njihovim 
osnivačkim skupštinama, podržao i osobno njihovu aktivaciju te sam siguran kako će 
mještani tih naselja, od sada, biti još sigurniji, ali i aktivniji.

 Projekt rekonstrukcije doma u Carevdaru
Izuzetno sam sretan da smo jedan od najvećih infrastrukturnih zahvata po selima, uspješno 
prijavili na natječaj iz Programa ruralnog razvoja Republike Hrvatske te smo za 
rekonstrukcija doma u Carevdaru, osigurali gotovo 6 milijuna kuna, od potrebnih 7 milijuna.
Riječ je velikom projektu sa sveobuhvatnom rekonstrukcijom što podrazumijeva obnovu 
fasade i krova zgrade skladišta te ureda DVD-a Carevdar, obnovu i opremu zajedničke 
dvorane društvenog doma, sanitarnog čvora i kuhinje te prostora dječje igraonice.
Dodavanjem dodatnih sadržaja, sam objekt će postati središnje mjesto društvenog života 
Carevdara i naselja koja gravitiraju Carevdaru, drugom najvećem naselju na području grada 
Križevaca. Multifunkcionalni sadržaji doma s prostorom za organizaciju većih skupova 
omogućit će održavanje stručnih, društveno-kulturnih i edukativnih događaja za stanovnike i 



posjetitelje jer smatram kako ne treba i ne može samo grad biti mjesto svih događanja, već 
je i u njegovim naseljima potrebno imati ovakve prostore.
U skladu sa statusom Grad Križevci – prijatelj djece uredit će se prostor za djecu s obzirom 
da na istočnom dijelu područja grada Križevaca ne djeluje niti jedna ustanova za predškolski 
odgoj.



VAŽNIJI SASTANCI, PRIJEMI I SUSRETI

 Ministrica kulture posjetila Križevce
Ministrica kulture posjetila je Križevce, a između ostaloga, upoznao sam ministricu s 
procesom uspostave Državnog arhiva u Križevcima. Nakon sastanka u Gradskoj upravi, 
ministrica kulture obišla je Grkokatoličku katedralu Presvete Trojice te potom konkatedralnu 
crkvu sv. Križa.

 Susret s o. Milanom Stipićem, apostolskim upraviteljem Križevačke eparhije
Nakon umirovljenja mons. Nikole Kekića, otac Milan Stipić imenovan je apostolskim 
upraviteljem Križevačke eparhije. Kako bih se upoznao s novim upraviteljem, imao sam s 
njim susret u svojem uredu naglasivši pri tome svoju, kao i podršku Grada, u njegovom radu, 
a bio sam i na velikom slavlju u povodu njegova ustoličenja.
Otac Milan Stipić zahvalio je na ukazanoj podršci te dodao kako mu je želja oživjeti 
Grkokatoličku katedralu Presvete Trojice i usmjeriti se na promociju svih njenih mogućnosti, 
s čime sam se složio, znajući da je ona vrlo zanimljiva vjernicima, ali i svima ostalima zbog 
velikog povijesno-kulturnog blaga koje se u njoj nalazi, a i sama je prekrasan primjerak 
zaštićenog kulturnog, sakralnog objekta.

 Susret s novim načelnikom Policijske postaje Križevci
Policijska postaja Križevci dobila je u ovom razdoblju novog glavnog čovjeka pa sam se 
susreo s novim načelnikom Ivanom Pukecom, kao i s načelnikom Policijske uprave 
Koprivničko-križevačke Vjekoslavom Štimcem. Razgovarali smo o pitanjima ustroja, rada i 
aktivnosti u narednom razdoblju obzirom da je prije imenovanja sadašnjeg načelnika, bila 
održana i sjednica Vijeća za prevenciju na kojoj je bilo govora o stanju sigurnosti u gradu i 
okolici te je zaključak bio da su Križevci i dalje siguran grad, uz nekoliko izoliranih 
incidenata.
Vjerujem kako će novi načelnik pomoći održati, ako ne i povećati, dojam građana i 
posjetitelja da živimo u mirnom, sigurnom gradiću.

 Sastanak s predstavnicima Fakulteta organizacije i informatike
Stručni studij Fakulteta organizacije i informatike Primjena informacijske tehnologije u 
poslovanju (PITUP) koji se godina provodi i u Križevcima, od ove akademske godine 
2019./2020. seli u novi moderniji prostor. 
Rezultat je to razgovora koje sam imao s bivšim dekanom Nevenom Vrček, a odlična je 
suradnja nastavljena i s novom dekanicom Ninom Begičević Ređep. Fakultet je posljednjih 
mjeseci razvio i vrlo kvalitetnu suradnju s Razvojnim centrom i tehnološkim parkom Križevci 
te slijedom toga sklopio ugovor o korištenju novoopremljenog i modernog prostora Centra.
Ovime se ostvaruje vizija da ovaj prostor bude ujedno i svojevrstan rasadnik kvalitetnih, 
educiranih kadrova za kojima imaju potrebu poduzetnici koji ovdje djeluju, a ljudi po 
završetku školovanja mogu odmah potražiti zaposlenje. To je sinergija koju želimo i 
trebamo.



 Delegacije gradova Kragujevca i Šapca posjetile Križevce
Kako bi se upoznali s projektom Križevački sunčani krovovi te pokušali primijeniti naša 
pozitivna iskustva iz energetike u svojem kraju, Križevce su posjetile delegacije Kragujevca i 
Šapca. Ovo je samo jedan od upita koje smo imali te jedan od sastanaka na kojima sam bio 
upravo na ovu temu.

 Posjet prijateljskom Gradu Novska
U ovom sam razdoblju boravio u službenom posjetu prijateljskom gradu Novskoj s ciljem 
razmjene iskustva i produbljivanja suradnje između ova dva grada.
S gradonačelnikom Grada Novske Marinom Piletićem i ravnateljicom Razvojne agencija 
NORA Vidom Iličić razgovarao sam o projektu poljoprivredno-edukativnog centra Novska s 
obzirom da Grad Križevci planira nešto slično te će nam dobro doći iskustva. Složili smo se 
kako finalnih proizvoda u poljoprivredi gotovo da ni nema, a kako je to zapravo najisplativije 
za poljoprivredne proizvođače te im treba pomoći u tom smislu.

 Povodom Svjetskog dana Crvenog križa susret s gerontodomaćicama
Predsjednik Gradskog društva Crvenog križa Križevci Franjo Husinec i ravnateljica Đurđica 
Trbus s ostalim djelatnicima te 33 gerontodomaćica koje su zaposlene u sklopu projekta 
„Pruži ruku potrebitima“, bili su moji gosti u Gradskoj upravi.
Održana je i početna konferencija projekta „Zaželi – program zapošljavanja žena“ pod 
nazivom „Pruži ruku potrebitima“.
Nositelj projekta je Gradsko društvo Crvenog križa Križevci, a partneri su Grad Križevci, 
Centar za socijalnu skrb Križevci i Hrvatski zavod za zapošljavanje Područni ured Križevci.
Važnost projekta nije samo u činjenici da je zaposleno 33 žena, već i smo svi zajedno, 
napravili značajan iskorak za društveni standard 181 čovjeka koji su u zbog starosti, 
neimaštine ili bolesti u nemogućnosti sami voditi kvalitetan život.

 Sudjelovanje na  Međunarodnoj konferenciji „Dobra energija i ekonomija“
Kao gradonačelnik, imao sam priliku predstaviti Križevce i naša iskustva na ovoj konferenciji 
koja je okupila vodeće energetske zadruge te predstavnike iz cijele Europske unije i regije 
zapadnog Balkana, preko 100 domaćih i europskih stručnjaka, istraživača, praktičara, 
donosioca odluka, društvenih poduzetnika, inovatora, aktivista i entuzijasta koji se bave 
građanskom energijom, društvenom i solidarnom ekonomijom razvojem energetski održivih 
zajednica i modelima energetske demokracije iz različitih pozadina, a svi dijele isti cilj: 
donijeti pozitivnu promjenu u društvu.
Fokus konferencije bio je na nove ekonomske modele i prakse iz desetak država Europske 
unije koji pokazuju na koje načine energetske zadruge i druge građanske inicijative surađuju 
s lokalnim vlastima u realizaciji projekata obnovljivih izvora energije i koje to benefite donosi 
lokalnoj zajednici.
Ovo je svakako smjer koji ću nastojati da kao grad zadržimo i dalje ga razvijamo.



 Križevci među 210 europskih gradova koji traže smanjenje emisije stakleničkih 
plinova

Vođen mišlju o održivom razvoju kao jedinom pravom putem za napredak, pridružio sam se 
gradonačelnicima 210 gradova diljem Europe te potpisom pisma upućenog Europskom 
vijeću i državama članicama tražio da pojačaju obveze EU-a u pogledu klime, pokažu 
globalno vodstvo i pokrenu korake za brz napredak u provedbi Pariškog sporazuma.
Pariški sporazum o klimatskim promjenama potpisan je 2015. godine, a njegov glavni cilj je 
ograničavanje globalnog zatopljenja na temperature znatno ispod 2 stupnja Celzijusa, te, 
između ostalog, ojačati kapacitete država da se bore s posljedicama klimatskih promjena.
Promjene koje činimo lokalno, imaju utjecaj globalno.

 Posjet sajmu u Stuttgartu
Od značajnijih putovanja istaknuo bih ono u Njemačku gdje sam u Stuttgartu posjetio sajam 
„Dani gradnje – praksa u planiranju i izgradnji te znanosti“,  a sastao sam se i  s gospodinom 
Petrom Maier koji je vrtni i krajobrazni arhitekt te istaknuti član arhitektonskog udruženja 
Baden-Württemberg.
Također, održan je radni sastanak sa suvlasnicama Allplan koji su novi stanari u Razvojnom 
centru i tehnološkom parku u Križevcima, ovdje su registrirani te koriste našu radnu snagu, 
ali rade za njemačko tržište.

 Put u Neerpelt
U ovom sam razdoblju putovao sam i u Belgiju gdje me primio u službeni posjet 
gradonačelnik Neerpelta - Raf Drieskens, a ovaj sam posjet ujedno iskoristio i kao bih 
podržao Tamburaški orkestar Glazbene škole Alberta Štrige na najvećem svjetskom 
natjecanju za mlade glazbenike, a gdje su osvojili prvu nagradu summa cum laude i to u 
konkurenciji stotinjak najboljih orkestara iz cijelog svijeta.



ZAKLJUČAK

Poštovane vijećnice i poštovani vijećnici,

nije lako čak ni staviti na papir sve ono što se događalo i na čemu sam, sa svojim 
zamjenicima i suradnicima, radio u prvoj polovici 2019. godine, a zamislite kako je tek onda 
odrađivati, osmišljavati, lobirati za sve projekte koji poboljšavaju kvalitetu života naših 
sugrađana.

Pokušao sam napraviti kratki presjek događanja i aktivnosti u šest mjeseci, a upravo 
kako je izvješće skup gospodarskih, društvenih, socijalnih, infrastrukturnih projekata, upravo 
tako i nastojim raditi te voditi ovaj grad, prema uravnoteženom razvoju svih njegovih 
dijelova, za dobrobit svih njegovih građana i to na svim poljima.

Neki će reći, moglo se i više, trebalo se i bolje. Slažem se! Moj posao, kao prvog 
čovjeka ovog grada je da uvijek težim da naš grad bude bolji, ljepši, uspješniji i vjerujte mi, 
da to ovisi isključivo o meni, sigurno bi bilo napravljeno i više. No ponekad naiđete na 
sasvim realne i očekivane prepreke, a ponekad i na one na koje niste računali, baš kao i svi 
mi u svojim životima.

 Jednako tako, imamo proračun kojim moramo zadovoljiti oko 21 tisuću ljudi, pola u 
gradu, pola u 60 naselja, na površini od 263,72 km2. To je razlog zašto nismo usporedivi ni 
sa jednim gradom u okolici pa ni puno šire. Imamo i stoljetne zgrade, crkve, objekte, 
vrhunske glazbenike, sportaše, nadarene mlade ljude i odlične, uspješne poduzetnike, 
vrijedne poljoprivrednike. Jedinstveni smo po mnogočemu.

To je, istina, velika raznolikost i veliko bogatstvo, ali i veliki zahtjevi prema 
infrastrukturi, kulturnim spomenicima, društvenim domovima, udrugama i društvima.

Nije ovo izgovor, već samo činjenično stanje koje često svi zaborave, a moj je 
zadatak da pronađem izvore financiranja, projekte i modele za razvoj, imajući u vidu da je 
nemoguće odjednom realizirati sve, ali vodeći računa o svima. 

Uvjeren sam kako radimo dobar posao, zahvaljujem svima koji pomažu na bilo koji 
način, od zaposlenika grada, vas vijećnika, poduzetnika, poljoprivrednika i svih građana 
kojima ponajviše zahvaljujem na strpljenju i povjerenju. 

U nadi prihvaćanja ovog Izvješća, upućujem ga Gradskom vijeću na raspravu i 
usvajanje.

 GRADOČELNIK

    Mario Rajn


		2019-09-04T09:25:02+0200
	Grad KriÅ¾evci
	Ovjera dokumenta




